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Skrivelse om trädplanteringar 

Svar på skrivelse från (SD) 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Sammanfattning 
Emelie Wassermann (SD) har lämnat in en skrivelse med 
synpunkter på förvaltningens val av platser för trädplanteringar. 
Skrivelsen avslutas med följande frågor: 
1. Hur väljer förvaltningen ut vilka platser som ska få nya 
planteringar?  
2. Vilken kontakt tas med lokalboende för att inhämta synpunkter 
innan platserna väljs ut?  
3. Finns det en medveten plan från förvaltningen att motverka 
pulkaåkning? I så fall varför?  

Förvaltningens val av platser görs med hänsyn till flera olika 
aspekter, bland annat av hur en placering kan stärka 
spridningssamband, förbättra skuggning av parker, motverka 
översvämningsrisk eller stärka den biologiska mångfalden. 
Eftersom förvaltningen planterar stora mängder träd varje år är det 
inte möjligt att stämma av placering av varje planterat träd med 
invånare. Pulkaåkning är ett trevligt inslag under årets kallare 
månader och förvaltningen har inte någon ambition att försämra 
möjligheterna för detta. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Bakgrund 
Emelie Wassermann (SD) har lämnat in en skrivelse med 
synpunkter på förvaltningens val av platser för trädplanteringar. 
Skrivelsen inlämnades på stadsdelsnämndens sammanträde den 24 
oktober 2024. 

Handläggare
Eskil Swerkersson
Telefon: 08-50814020

Till
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd 2025-01-23

Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning
Avdelning HR och utveckling

Tjänsteutlåtande
Dnr EÅV 2024/812

2024-11-19
Kungsklippan 6
112 25 Stockholm
daniel.lauridsen@stockholm.se
start.stockholm
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Ärendet 
Emelie Wassermann (SD) har lämnat in en skrivelse med 
synpunkter på förvaltningens val av platser för trädplanteringar. I 
skrivelsen lyfter skribenten fram Milanparken i Hagsätra och en 
sluttning nära Önskeringens lekpark i Högdalen som exempel där 
förvaltningen har planterat träd i pulkabackar. Skrivelsen avslutas 
med följande frågor: 

1. Hur väljer förvaltningen ut vilka platser som ska få nya 
planteringar?  
2. Vilken kontakt tas med lokalboende för att inhämta synpunkter 
innan platserna väljs ut?  
3. Finns det en medveten plan från förvaltningen att motverka 
pulkaåkning? I så fall varför? 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom Avdelning HR och utveckling. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Staden har ambitiösa mål för plantering av träd och förvaltningen 
styrs bland annat av stadens trädmål, som innebär att två träd ska 
planteras för varje som behöver fällas. I stadens budget finns 
direktiv om att öka krontäckningsgraden och under 2024 har 
förvaltningen planterat cirka 65 träd i stadsdelsområdet. Träd i 
stadsmiljön har många positiva effekter, både ekologiska såväl som 
rekreativa. 

Nedan följer förvaltningens svar på skrivelsens frågor. 

1. Hur väljer förvaltningen ut vilka platser som ska få nya 
planteringar?  

Förvaltningens val av platser görs med hänsyn till flera olika 
aspekter, bland annat av hur en placering kan stärka 
spridningssamband, förbättra skuggning av parker, motverka 
översvämningsrisk eller stärka den biologiska mångfalden.  

2. Vilken kontakt tas med lokalboende för att inhämta 
synpunkter innan platserna väljs ut?  

Eftersom förvaltningen planterar stora mängder träd varje år är 
det inte möjligt att stämma av placering av varje planterat träd 
med invånare. Förvaltningen samlar fortlöpande in synpunkter 
från invånare, bland annat via stadens synpunktsportal, under 
trygghetsvandringar, från medborgarförslag och vid olika 
offentliga möten. Tillsammans bidrar detta till förvaltningens 
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kunskap om hur stadsdelsområdets parker används, och det 
tillämpas som stöd vid val av placering för trädplanteringar. 

3. Finns det en medveten plan från förvaltningen att motverka 
pulkaåkning? I så fall varför? 

Förvaltningen vill främja aktivitet och rörelse i 
stadsdelsområdets parker året runt. Pulkaåkning är ett trevligt 
inslag under årets kallare månader och förvaltningen har inte 
någon ambition att försämra möjligheterna för detta.  

I Milanparken saknade förvaltningen kännedom om att slänten 
användes för pulkaåkning, och det är olyckligt att 
trädplanteringarna försämrar möjligheterna för det även om 
placeringen i andra avseenden är bra. Det är dyrt att gräva upp 
och flytta på planterade träd, så förvaltningen har slyröjt en 
närliggande slänt för att säkerställa att pulkaåkning i 
Milanparken är fortsatt möjligt. I anslutning till slänten har 
förvaltningen anlagt en grillplats och det finns även belysning 
där, så förvaltningen hoppas att det blir en populär plats 
vintertid för parkbesökare.  

Vid sluttningen nära Önskeringens lekpark i Högdalen har 
exploateringskontoret anlagt en äng, med hjälp av så kallade 
grönkompensationsmedel från ett närliggande 
exploateringsprojekt. Under etableringstiden omges den av 
stängsel så att parkbesökare inte går på den. Så fort den är 
etablerad kommer exploateringskontoret att ta bort stängslet, 
och det kommer då gå att åka pulka där igen. 

Barnrättsperspektiv 
Förvaltningen kan konstatera att medborgarförslaget berör barn och 
ungas möjligheter till aktivitet och rekreation, vilket ryms inom 
artikel 31 i barnkonventionen om att barn har rätt till lek, vila och 
fritid. Förvaltningens förhoppning är att möjligheterna inte kommer 
att försämras i och med att en slänt i närheten kommer slyröjas för 
att möjliggöra pulkaåkning. 

Förvaltningen kan konstatera att placeringen av träden i 
Milanparken är olycklig men att träd som skuggar parker är viktigt 
för att säkerställa en hälsosam offentlig miljö för bland annat barn 
och unga. Detta ryms inom artikel 24 i barnkonventionen om att 
barn har rätt till bästa möjliga hälsa, tillgång till hälso- och sjukvård 
samt till rehabilitering. 

Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
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Anders Carstorp  Carina Idenfors 
Stadsdelsdirektör  Avdelningschef 
Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsförvaltning 
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